

**INFORMATION · INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG · INFORMATION MEMO · NOTE D'INFORMATION
ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΑΚΟ ΣΗΜΕΙΩΜΑ · NOTA D'INFORMAZIONE · TER DOCUMENTATIE**

Brussels, October 1981

SOCIAL FUND: APPROVAL OF THE THIRD BATCH OF APPLICATIONS FOR 1981

The Commission has approved the financing of the third and last batch of applications to the European Social Fund for 1981.(1)

Social Fund assistance under this third batch amounts to 635.9 million ECU, bringing the total appropriations granted in 1981 to 1 029 million ECU.

Among the sectors receiving assistance, the most notable are young people (213.1 million ECU for training aid and 96.2 million ECU for employment aid) and the regions (180.6 million ECU). The other sectors are:

handicapped persons: 65.5 million ECU;
migrant workers: 21.9 million ECU;
technical progress programmes: 14.1 million ECU;
women: 13.6 million ECU;
textiles: 16.1 million ECU;
groups of undertakings: 8.5 million ECU;
agriculture: 5.9 million ECU;
pilot schemes: 0.5 million ECU.

The table below provides a breakdown of assistance granted by the Social Fund in 1981 to the ten Member States. Note that Greece is listed for the first time, requests for aid by the Greek authorities having been granted as part of the third batch.

Member State	million ECU	%
Belgium	23 297	2.26
Denmark	24 320	2.36
France	145 630	14.15
Germany	72 459	7.04
Greece	30 648	2.98
Ireland	105 539	10.26
Italy	356 405	34.64
Luxembourg	0 567	0.06
Netherlands	12 130	1.18
United Kingdom	257 893	25.07
TOTAL	1 028 888	100.00

(1) C(81)1408

Important new request

A British promoter, the East Leeds Women's Workshops, has included in its application for assistance the cost of paying a nursery nurse in charge of a childcare facility for trainees' children. This is the first time that the Social Fund has been asked to contribute to such expenses. It has been learned from women's organisations that there is an increasing demand from women with family responsibilities^{TO} childcare facilities so that they can attend training courses. This measure was also recommended by the European Parliament in the proposal for a resolution by the ad hoc committee on women's rights. The Commission agrees with this approach, which is in line with the decision on behalf of women.

Now that it has been established that the cost of day nurseries for the children of trainees is part of operating expenditure, this request must be regarded as an important one, since it constitutes a precedent likely to interest women's organisations.

**INFORMATION • INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG • INFORMATION MEMO • NOTE D'INFORMATION
ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΑΚΟ ΣΗΜΕΙΩΜΑ • NOTA D'INFORMAZIONE • TER DOCUMENTATIE**

Bruxelles, octobre 1981

FONDS SOCIAL: APPROBATION DE LA TROISIEME TRANCHE DE DEMANDES D'AIDES 1981 (1)

La Commission a approuvé le financement de la 3^{ème} et dernière tranche de demandes d'aide au Fonds Social Européen pour 1981.

Les aides du Fonds Social au titre de cette troisième tranche se montent à 635,9 mio ECU, amenant le total des crédits octroyés en 1981 à 1 029 mio ECU.

Parmi les postes bénéficiaires de la 3^{ème} tranche, on note en particulier les jeunes (aide à la formation 213,1 mio ECU, aide à l'emploi 96,2 mio ECU) et les régions (180,6 mio ECU). Les autres postes sont les suivants:

les handicapés - 65,5 mio ECU;
les migrants - 21,9 mio ECU;
les programmes dans le domaine des progrès techniques - 14,1 mio ECU;
femmes - 13,6 mio ECU;
textiles - 16,1 mio ECU;
les groupes d'entreprises - 8,5 mio ECU;
l'agriculture - 5,9 mio ECU et
les expériences pilotes - 0,5 mio ECU.

Le tableau ci-joint donne la ventilation des aides octroyées par le Fonds Social en 1981 parmi les 10 Etats Membres. A noter que la Grèce y figure pour la première fois, grâce à l'approbation dans le cadre de la 3^{ème} tranche des demandes formulées par les autorités helléniques.

Etat Membre	mio ECU	%
Belgique	23,297	2,26
Danemark	24,320	2,36
France	145,630	14,15
Allemagne	72,459	7,04
Grèce	30,648	2,98
Irlande	105,539	10,26
Italie	356,405	34,64
Luxembourg	0,567	0,06
Pays-Bas	12,130	1,18
Royaume-Uni	257,893	25,07
TOTAL	1 028,888	100,00

(1) C (81) 1408

./.

Innovation importante:

Un promoteur britannique, le "East Leeds Women's Workshops", a inclus dans sa demande de concours des dépenses de rémunération d'une puéricultrice chargée d'une garderie à l'usage des enfants des stagiaires. C'est la première fois que le Fonds Social a été sollicité pour contribuer au financement d'une telle dépense. On a appris par l'intermédiaire des organisations féminines qu'il existe une demande de plus en plus pressante de la part des femmes ayant des charges familiales d'obtenir des facilités de placement de leurs enfants afin d'éliminer un obstacle à leur entrée en formation. Cette mesure a également été préconisée par le Parlement Européen dans la proposition de résolution de la commission ad hoc pour les droits de la femme. La Commission est d'accord avec cette approche qui est dans l'esprit de la décision en faveur des femmes.

Maintenant qu'il est établi que les frais de garderie d'enfants de stagiaires font partie des frais de fonctionnement, cette demande est à considérer comme importante car elle constitue un précédent qui devrait intéresser les organisations féminines.